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Protokół  

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych odbytego w dniu 25.02.2020r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Centrum Aktywności Seniora w Więcborku. 

 

Spotkanie trwało od godz. 14:30- 17:30. 

 

Obecność według załączonej listy obecności – obecnych 14/15 radnych 

 

Radny Nieobecny usprawiedliwiony – Władysław Rembelski 

 

Spoza składu Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Kierownik Referatu Inwestycji , Planowania Przestrzennego 

i Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku  - Michał Bąk 

5. Przedstawiciel Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg 

UM w Więcborku       - Dominik Ciepłuch 

6. Przewodnicząca Polskiego Związku Emerytów, Rencistów 

 i Inwalidów Zarządu Koła w Więcborku   - Zofia Najdowska 

7.  Prezes Związku Kombatantów RP i Byłych Więźniów 

Politycznych w Więcborku     - Józef Białkowski 

8. Prezes Klubu Biegacza 366 Maratonów    - Ryszard Kałaczyński 

9. Prezes „Chóru Lutnia”      - Karol Szmidt 

10. Prezes „Kliniki Jeździeckiej”     - Błaszkiewicz Milena 

11. Prezes Stowarzyszenia „Aktywnych Społecznie”  - Anna Cybulska 

12. Prezes Więcborskiego Klubu Motorowego   - Szymon Grzegorczyk 

13. Przedstawiciel Stowarzyszenia UKS „Dwójka”   - Wojciech Janicki  

14. Prezes Stowarzyszenia „Kierunek Więcbork”   - Ludmiła Piekałkiewicz-

Geruzel. 

15.  Prezes Koła Pszczelarzy w Więcborku    - Zbigniew Chmielewski  

16. Prezes TKKF „WODNIK”     - Piotr Kriese 

17. Prezes Stowarzyszenia „Nasz Jastrzębiec”   -  Edyta Szyperska 

18. Prezes Klubu Sportowego „FIREMAN” Zabartowo-Pęperzyn - Ireneusz Balcer 

19. Prezes Stowarzyszenia „KGW Lubcza”    - Eugenia Ciepłuch 

20.  Przedstawiciel MGLKS „GROM” Więcbork   - Anna Łańska 

21. Przedstawiciel Stowarzyszenia „Kultura w Szczerym Polu” - Mariusz Krasowski 

 

 

Posiedzenie połączonych Komisji Rady Miejskiej poprowadziła Przewodnicząca Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych p. Beata Kopta.    
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Na wstępie Przewodnicząca Komisji powitała wszystkich zebranych i przypomniała porządek 

obrad posiedzenia, który obejmował: 

I część posiedzenia – godz. 14:30 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2020. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Sępoleńskiego. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwały dotyczących gospodarowania mieniem Gminy 

Więcbork. 

4. Zaopiniowanie projektów uchwał przygotowanych przez Referat Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska i Dróg UM w Więcborku. 

 

II część posiedzenia – godz. 15:30 

5. Spotkanie z działaczami organizacji i stowarzyszeń pożytku publicznego oraz Komórką 

ds. Promocji Gminy Więcbork, plany pracy organizacji na 2020 rok. 

6. Sprawy różne. 

 

Do powyższego nie wniesiono zmian.  

Kontynuując posiedzenie Przewodnicząca Komisji przystąpiła do realizacji tematyki 

spotkania. Jako pierwsza głos zabrała Skarbnik Gminy Więcbork, która przedstawiła 

projekty uchwał finansowych Gminy Więcbork. 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2020, 

 

Zmiany dotyczyły:  

 

1. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 75618 §0490 o kwotę 41.856,00 zł w związku  

z naliczeniem opłaty adiacenckiej wynikającej ze wzrostu wartości nieruchomości 

stanowiącej działkę nr 10/23 położoną w Więcborku w wyniku nowego podziału 

geodezyjnego. W wyniku podziału nowa działka nr 10/23 stanowiąca drogę gminną stała się  

z mocy prawa własnością Gminy Więcbork. Dotychczasowemu właścicielowi przysługuje 

odszkodowanie, które zostało ustalone na podstawie operatu szacunkowego przedmiotowej 

nieruchomości. Kwota odszkodowania wynosi 92.230,00 zł (ujęta w planie wydatków  

w rozdziale 70005 w §4600). 

2. Zmiany w planie dochodów (§2330) i wydatków (§4210) budżetowych w rozdz. 

80101 o kwotę 650,00  zł dokonano na podstawie umowy dotacyjnej nr 

UM_ŚG.273.4.041.2020 z dnia 05.02.2020 r. Gmina Więcbork podpisała z Województwem 

Kujawsko-Pomorskim w/w umowę w ramach której udziela się Gminie dotacji na 

sfinansowanie wydatków związanych z przygotowaniem pracy konkursowej w ramach 

konkursu pn.: „Ekologiczny edukator szkolny – III Edycja 2020” realizowanego w ramach 

projektu pn.: „Edukacja społeczności zamieszkującej obszary chronione województwa 

kujawsko-pomorskiego. Lubię tu być na zielonym”. 
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3. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 60004 §2710 o kwotę 15.000,00 zł  

z przeznaczeniem na dofinansowanie organizacji transportu publicznego na terenie Gminy 

Więcbork w formie pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego. 

4. W rozdziale 70005 w §6060 w planie wydatków na zakupy inwestycyjne zmniejsza się 

plan w zadaniu pn.: „Wykup gruntów” o kwotę 43.500,00 zł w związku z realizacją zadania 

opisanego w pkt 1 uzasadnienia. 

5. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 75022 pomiędzy §4210  

a §4300 o kwotę 1.000,00 zł w ramach aktualizacji planu wydatków celem lepszego 

wykorzystania środków. 

6. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 75412 pomiędzy §4210  

a §4700 o kwotę 2.300,00 zł dla zabezpieczenia środków finansowych na szkolenie z zakresu 

udzielania pierwszej pomocy dla członków OSP. 

7. Rozwiązuje się rezerwę ogólną o łączną kwotę 118.874,00 zł celem sfinansowania zadań 

opisanych w pkt 1, 3 i 15 niniejszego uzasadnienia. 

8. W rozdziale 80101, 80103 i 85401dokonano zmian w planach finansowych placówek 

oświatowych w związku z bieżącym ich funkcjonowaniem. 

9. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale:  

- 85153 pomiędzy §4300 a §4210 o kwotę 305,00 zł dla realizacji przedsięwzięć 

profilaktycznych na terenie placówek oświatowych, 

- 85154, w części dotyczącej ogólnej działalności profilaktycznej związanej  

z przeciwdziałaniem alkoholizmowi, pomiędzy §4300 a §4210 o kwotę 600,00 zł dla 

realizacji przedsięwzięć profilaktycznych na terenie placówek oświatowych, 

- 85154, w części dotyczącej działalności Świetlicy Środowiskowej „Uśmiech”, pomiędzy 

§4260 a §4700 o kwotę 2.000,00 zł celem zabezpieczenia środków na szkolenia rozwijające 

kompetencje wychowawców. 

10.W rozdziale 85395, w części dotyczącej projektu pn.: „Pomoc sąsiedzka w Gminie 

Więcbork” dokonano zmian w planie finansowym wydatków pomiędzy §4117 i 4177 a §4127 

o łączną kwotę 429,34 zł celem zapewnienia prawidłowej realizacji projektu. 

11.W rozdziale 85395, w części dotyczącej projektu pn.: „Centrum Aktywności Seniora” 

dokonano zmian w planie finansowym wydatków pomiędzy §4127 a §4177 o kwotę 0,01 zł 

celem zapewnienia prawidłowej realizacji projektu. 

12.Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków pomiędzy rozdziałem 90004 §4210  

a rozdziałem 90095 §4210 o kwotę 1.000,00 zł z przeznaczeniem na sfinansowanie zakupu 

ławek do lasku miejskiego w Więcborku. 

13.Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków pomiędzy rozdziałem 90013 §4170  

a rozdziałem 90004 §4170 o kwotę 8.000,00 zł z przeznaczeniem na sfinansowanie prac 

porządkowych na terenie miasta oraz segregacji odpadów z koszy ulicznych. 

14.Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków funduszu sołeckiego Sołectwa 

Czarmuń pomiędzy rozdziałem 92695 §4210 i §4300 a rozdziałem 92109 §4210 i §4300  

o łączną kwotę 2.100,00 zł. Zmiany wynikają z potrzeby skorygowania błędnego ujęcia  

w klasyfikacji budżetowej zadania polegającego na utwardzeniu części terenu przy świetlicy  

i zakupu materiałów do konserwacji infrastruktury również przy świetlicy. 

15.Zwiększa się plan finansowy w rozdziale 92116 w §2480 o kwotę 97.000,00 zł, co 

stanowić będzie dotację dla Miejsko-Gminnej Biblioteki w Więcborku celem zabezpieczenia 

wkładu własnego do realizacji dwóch projektów: „Biblioteka na krajeńską nutę” i „Ożywienie 

lokalnej kultury”. Łączna wartość wkładu własnego w obu projektach wynosi w przybliżeniu 

54.100,00 zł Dodatkowo do realizacji projektu „Biblioteka na krajeńską nutę” niezbędną jest 

przeprowadzenie gruntownego remontu podłogi, który oszacowany został na kwotę około 

42.900,00 zł. 
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Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

Przewodnicząca RM odniosła się do punktu 1 zmian pytając, jakiej drogi dotyczy ta opłata 

adiacencką oraz jaki procent dofinansowania gmina otrzyma w stosunku do wkładu własnego 

w przypadku Projektu realizowanego przez Miejsko-Gminna Bibliotekę Publiczną  

w Więcborku. 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że opłata dotyczy gruntu pod drogę - nr działki 10/23 

zlokalizowanej na ul. Henryka Pobożnego w Więcborku o wielkości 3974m². Wniosek, który 

wpłynął z MGBP w Więcborku określa praktycznie jedynie wysokość wkładu własnego. Nie 

jest podana całkowita wartość obu Projektów. 

Przewodnicząca RM prosiła o potwierdzenie, czy działka, o której mowa jest własnością 

Parafii w Więcborku. Rozumie, że Gmina musi zapłacić parafii odszkodowanie z tytułu 

wzrostu wartości nieruchomości? 

Skarbnik Gminy podała, że odszkodowanie musi zostać wypłacone z uwagi na fakt, że  

z mocy prawa Gmina Więcbork przejmuje tą drogę w celu przeznaczenia jej na drogę gminną. 

 

Przewodnicząca RM wskazała, że kiedyś była mowa o zamianę tej nieruchomości na 

nieruchomość leżącą przy jeziorze Proboszczowskim. 

 

Burmistrz Więcborka sprostował, że nie chodziło o zamianę tej działki. To o czym mówi 

Przewodnicząca RM dotyczyło zamiany działki przy jeziorze Proboszczowskim i działki 

przy torze motocrossowym. Są to dwie różne sprawy. Kwestia tej zamiany utknęła pomimo 

dokonanych uzgodnień co do wartości. Na działce w Zabartowie wpisana została służebność 

przejazdu dla jednego z mieszkańców, do jego gruntów rolnych, choć faktycznie nie musi on 

z tego dojazdu korzystać. Gmina nie jest jednak w stanie udowodnić, że w przeciągu 

określonego czasu mieszkaniec z tego dojazdu nie korzystał żeby tą służebność znieść, a sam 

mieszkaniec dobrowolnie z tej służebności nie chce zrezygnować. Grunt, o którym mowa  

w zmianach budżetowych objęty jest miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego 

i z tego tytułu grunty, które będą stanowiły drogi dojazdowe, przechodzą z mocy prawa na 

rzecz Gminy Więcbork. Dlatego też została tam ustalona określona opłata adiacencka, która 

powoduje to, że przy wzroście wartości gruntów po podziałach w wyniku Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego ta rekompensata dla właściciela gruntu jest znacząco 

niższa.  

 

Przewodnicząca Komisji nawiązała do punktu 13 zmian pytając czy w kwocie 8.000,00 zł 

przeznaczonych na sfinansowania prac porządkowych, na terenie gminy Więcbork, mieści się 

również wymiana zniszczonych koszy na śmieci. Podczas spaceru wokół jeziora 

Więcborskiego zwróciła uwagę na stojące słupy po koszach stąd jej pytanie. 

 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że paragraf wydatkowy w tym punkcie wskazuje na to, że 

mieszczą się tam jedynie umowy-zlecenia tj. środki przeznaczone są na zakup usług 

sprzątania i segregacji. 

 

Przewodnicząca Komisji  poprosiła zatem o zweryfikowanie problemu, o którym mówiła  

i uzupełnienie w miarę możliwości brakujących kosztów. 

 

Radny Stanisław Wegner z kolei wskazał na kilka przegniłych ławek znajdujących się na 

terenie lasku miejskiego, prosząc by i tym tematem się zająć. 
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Burmistrz Więcborka komentując sprawę zniszczonych koszty powiedział, że nie wie, czy 

wynika to z chęci wykazania się siłą, czy pokazaniem, że można coś zniszczyć, ale niestety 

kosze są notorycznie niszczone, na terenie całego miasta. Na przełomie roku, w noc 

Sylwestrowa zniszczonych zostało poprzez wrzucenie petardy kilkanaście koszy. Jeżeli 

ktokolwiek miałby informację o osobach, które dopuszczają się podobnych czynów prosi  

o zgłaszanie. 

 

Przewodnicząca Komisji pozostając w temacie wandalizmu zgłosiła, że przystanek 

autobusowy za Szkoła Podstawową Nr 2 jest również zdewastowany. Jedna z szyb leży poza 

przystankiem, a pozostałe za chwilę podzielą ten sam los. Ktoś ewidentnie użył tu siły, żeby 

zniszczyć mienie. 

 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

 

Obecnych 13 radnych. 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna. 

 

 

b) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego. 

 

Projekt jest wypadkową zmian w budżecie Gminy Więcbork. Zakłada przekazanie dla 

Powiatu kwoty 15.000,00 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie organizacji transportu 

publicznego na terenie Gminy Więcbork w formie pomocy finansowej dla Powiatu 

Sępoleńskiego. 

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

 

Radny Jan Antczak zapytał Burmistrza, czy wprowadzone nowe linie autobusowe 

rzeczywiście okazały się dobrym rozwiązanie i mieszkańcy z niego korzystają. 

 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że temat ten był miedzy innymi poruszany na jednym  

z Konwentów Powiatu, gdzie rozpatrywano dane za miesiąc styczeń bieżącego roku. Od 

stycznia uruchomione zostały też dodatkowe kursy i teraz oczekiwany jest spływ informacji 

dotyczący obłożenia tych kursów. Sprawa jest otwarta i będzie podlegała na bieżąco analizie. 

Jeżeli zainteresowanie tymi kursami okaże się znikome, to być może podejmowane będą 

decyzje o rezygnacji z tych kursów. Poproszono radnych i sołtysów o zgłaszanie sugestii, co 

do nowych kierunków linii autobusowej i te które zostały zgłoszone i uwzględnione. Z tego, 

co zaplanowano jako dofinansowanie w ubiegłym roku, spora część do Gminy Więcbork 

wróciła, ponieważ wpływy ze sprzedaży biletów były większe niż pierwotnie zakładano.  

Z 14.000,00 zł dofinansowania ubiegłorocznego, kwota 10.000,00 zł powróciła do budżetu 

Gminy Więcbork. Burmistrz podał też odpowiedź na pytanie Przewodniczącej RM dotyczące 

Projektu realizowanego przez MGBP w Więcborku: Projekt „Na Krajeńską Nutę” – wartość 

Projektu 94.000,00 zł , Projekt „Ożywienie Lokalnej Kultury”, wartość Projektu 53.000,00 zł. 

Oznacza to, że te dwa Projekty to wartość prawie 150.000,00 zł.  

 

Obecnych 13 radnych. 
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Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna. 

 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Więcbork 

nieruchomości położonej w miejscowości Sypniewo przedstawiła  Inspektor UM  

p. Marzena Młodzik. 

 

Nabycie działki oznaczonej numerem geodezyjnym 652/6 obręb Sypniewo do gminnego 

zasobu nieruchomości, umożliwi uregulowanie stanu prawnego części ulicy Kwiatowej  

w Sypniewie, bowiem na terenie w/w działki zlokalizowana jest część drogi oraz pobocze 

zagospodarowane zielenią. Dzięki zakupowi nieruchomości Gmina Więcbork nie będzie już 

zobowiązana do ponoszenia opłat z tytułu dzierżawy przedmiotowej działki. Kwota na jaką 

wyceniona została przedmiotowa działka to 5.000,00 zł. Przez ostatnie pięć lat Gmina 

Więcbork płaciła właścicielowi tego gruntu czynsz dzierżawny w wysokości 300,00 zł 

rocznie. 

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

 

  

Radna Brygida Migawa pytała, czy dotyczy to gruntu tylko przy działce, czy na całej 

długości. 

 

Inspektor UM powiedziała, że w większości na ulicy Kwiatowej kwestie własności  gruntów 

są uregulowane. Pozostała bodajże jedna działka ale właściciel nie wyrazili chęci jej zbycia. 

 

Radny Antczak pozostając w tematyce nieruchomości zapytał, czy Gmina dysponuje jeszcze 

jakimiś działkami do zbycia w Runowie Krajeńskim. 

 

Inspektor UM wskazała, że na posiedzeniu Komisji pojawiła się w zastępstwie, zatem 

proponuje, aby w najbliższym czasie przyjść do biura UM i sprawdzić to na mapach. 

 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

 

Obecnych 13 radnych. 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Projekty uchwał przygotowanych przez Referat Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg 

UM w Więcborku przedstawił pracownik tego Referatu p. Dominik Gorgoń. 

 

a)  w sprawie przyjęcia aktualizacji „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających 

azbest z terenu Gminy Więcbork”. 

 

W dniu 14 lipca 2009r. Rada Ministrów przyjęła "Program Oczyszczania Kraju z Azbestu na 

lata 2009 - 2032", którego podstawowym celem jest usunięcie do roku 2032 z terenu Polski 

wyrobów zawierających azbest, wyeliminowanie spowodowanych azbestem negatywnych 

skutków zdrowotnych, a ponadto sukcesywna likwidacja szkodliwego oddziaływania azbestu 

na środowisko i doprowadzenie, w określonym czasie, do spełnienia wymogów ochrony 

środowiska. W związku z powyższym na gminy, powiaty i województwa nałożony został 
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obowiązek opracowania "Programów usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest". W 

celu wywiązania się z powyższego obowiązku opracowany został "Program usuwania azbestu 

i wyrobów zawierających azbest Gminy Więcbork". Dokument ten określa m. in. obowiązki 

właścicieli, zarządców nieruchomości i wykonawców prac polegających na zabezpieczaniu i 

usuwaniu wyrobów zawierających azbest. Przedstawia również aktualny stan w zakresie 

ilości wyrobów zawierających azbest znajdujących sie na terenie miasta i gminy. Określa 

harmonogram realizacji programu i wskazuje na środki finansowe, niezbędne do jego 

realizacji z jednoczesną możliwością pozyskania środków zewnętrznych na jego utylizację. 

Ponadto przyjęcie w/w dokumentu ma na celu przyśpieszenie procesu usuwania materiałów 

zawierających azbest i ich odpowiedniego zagospodarowania. Biorąc pod uwagę powyższe, 

zasadne jest podjęcie niniejszej Uchwały i wdrożenie jej do realizacji. 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Z sali obrad ubył radny Stanisław Wegner /obecnych 12 radnych/ 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Na salę obrad powrócił radny Stanisław Wegner. 

Do składu połączonych Komisji dołączył radny Mateusz Łański /obecnych 14 radnych/ 

 

b) w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na 

terenie Gminy Więcbork na cele niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami lub 

potrzebami ruchu, 

 

Ostatnio stawki opłaty za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych należących do Gminy 

Więcbork, zostały określone Uchwałą Nr V/27/19 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 30 

stycznia 2019r. W dniu 24 września 2019 roku w Dzienniku Ustaw została ogłoszona ustawa 

z dnia 30 sierpnia 2019 roku o zmianie Ustawy z dnia 7 maja 2010 r. o wspieraniu rozwoju 

usług i sieci telekomunikacyjnych oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. z 2019 r. poz. 1815). 

Ustawa ta zmieniła m. in. treść art. 40 ust. 8 ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach 

publicznych, który przyjął następujące brzmienie - „Organ stanowiący jednostki samorządu 

terytorialnego, w drodze uchwały, ustala dla dróg, których zarządcą jest jednostka samorządu 

terytorialnego, wysokość stawek opłaty za zajęcie 1m2 pasa drogowego. Stawki opłaty, o 

których mowa w ust. 4 i 6, nie mogą przekroczyć 10 zł. za jeden dzień zajmowania pasa 

drogowego, a stawka opłaty, o której mowa w ust. 5, nie może przekroczyć 200 zł, z tym że w 

odniesieniu do obiektów i urządzeń infrastruktury telekomunikacyjnej stawki opłaty, o których 

mowa w ust. 4 i 6, nie mogą przekroczyć 0,20 zł. za jeden dzień zajmowania pasa drogowego, 

a stawka opłaty, o której mowa w ust. 5, nie może przekroczyć 20 zł. Powyższa zmiana weszła 

w życie z dniem 25 października 2019 roku. Podjęcie niniejszej uchwały ma na celu 

dostosowanie postanowień uchwały Rady Miejskiej w Więcborku w sprawie ustalenia 

wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na terenie Gminy 

Więcbork na cele niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu, do 

wprowadzonej regulacji ustawowej. Z tych względów, podjęcie niniejszej uchwały jest 

uzasadnione. 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Obecnych 14 radnych 
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Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

c) w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Więcbork w 2020 roku, 

 

 

Zgodnie z art. 11a ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r. o ochronie zwierząt Rada Gminy określa 

w drodze uchwały, corocznie do dnia 31 marca, program opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. Stanowi to wypełnienie obowiązku 

zapewnienia opieki bezdomnym zwierzętom przez gminę, wynikającego z art. 11 ust. 1 ww. 

ustawy. W związku z powyższym przygotowany został „Program opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Więcbork w 2020 

roku”, który stanowi załącznik do niniejszej uchwały. Obejmuje on swoim zakresem 

realizację takich zadań jak: 

1) zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt; 

2) opiekę nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie; 

3) odławianie bezdomnych zwierząt; 

4) obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schroniskach dla zwierząt; 

5) poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt; 

6) usypianie ślepych miotów; 

7) wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich; 

8) zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych 

z udziałem zwierząt. 

Projekt programu przekazany został do zaopiniowania powiatowemu lekarzowi weterynarii 

oraz dzierżawcom lub zarządcom obwodów łowieckich, działających na obszarze gminy 

Więcbork.  

 

Zastępca Burmistrza podał, że uchwała podjęta w przedmiotowym zakresie w roku 2019 

została uchylona przez Wojewódzki Sąd Administracyjny po wniesieniu skargi przez 

Prokuratora Rejonowego w Tucholi. Prokurator zanegował brak konkretnego podziału puli 

środków na konkretne zadania oraz brak wskazania z imienia i nazwiska lekarza weterynarii 

sprawującego opiekę weterynaryjną. Przedłożony radnym projekt uwzględnia uwagi 

wniesione przez Prokuratora i WSA. 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Obecnych 14 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

Na zakończenie pierwszej części posiedzenia Pracownik Referatu Rolnictwa, Ochrony 

środowiska i Dróg UM w Więcborku poinformował Radnych, że Gmina Więcbork zleciła 

Firmie „Ers Arbo” z Warszawy wykonanie ekspertyzy dendrologicznej buku rosnącego  

w lasku miejskim przy budynku Bractwa Kurkowego i muszli koncertowej. Ze wskazań  

ekspertyzy wynika, że należy dokonać redukcji masy konarów przez cięcia weteranizujące, 

odciążyć osłabiony konar przy dziupli po odłamanym konarze i wygrodzić większą strefę po 

okapem korony.  
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Zastępca Burmistrza Więcborka powiedział, że przekładając fachowe terminy wytycznych 

należy dość mocno przyciąć koronę drzewa. 

Przewodnicząca Komisji pytał o koszt takiego przedsięwzięcia. 

 

Pracownik Referatu wskazał, że na najbliższy piątek zaplanowane jest spotkanie z firmą 

zajmującą się tego typu pracami i wówczas też znana będzie kwota wykonania zadania.  

 

Radny Andrzej Wenda chciał wiedzieć, jaki był koszt wykonania ekspertyzy. 

 

Ok. 2.000,00 zł – powiedział  Pracownik Referatu. 

 

Burmistrz Więcborka odnosząc się do powyższego tematu mówił, że stan drzewa jest na 

pewno wszystkim dobrze znany. Budzi on zastrzeżenia i niepokój, a ekspertyzę wykonano 

dlatego, że chciano uzyskać profesjonalną wiedzę w tej kwestii tj. nie tylko to co widać, ale 

również ocenę tego, co konkretnie należy z tym zrobić, oprócz oczywiście wycięcia drzewa. 

Ekspertyza wskazuje, że wiek drzewa, to ok. 400-500 lat i należy je uznać za jedno  

z najstarszych w kraju. Okaz należy do starodrzewu lasu i znajduje się w fazie zamierania. 

Jeżeli Gmina znajdzie wykonawcę i zabezpieczy określoną kwotę na wykonanie zaleconych 

zabiegów prewencyjnych, zadnie to zostanie wykonane. Poza przycięciem w zakresie 

wskazanym w dokumencie, należy również wygrodzić znacznie większy niż do tej pory teren 

pod drzewem, aby zabezpieczyć korzenie drzewa przed zadeptywaniem, by pozwolić na 

odbudowę jego systemu korzeniowego. 

 

Radny Wojciech Janicki  pytał, dlaczego droga wokół jeziora jest całkowicie zagrodzona. 

 

Burmistrz Więcborka powiedział, że jest to spowodowane koniecznością wycięcia jednego  

z drzew, które pochylone jest w kierunku linii energetycznej. 

 

W drugiej części posiedzenia Przewodnicząca Komisji powitała przedstawicieli 

organizacji i stowarzyszeń działających na terenie gminy Więcbork. W tym punkcie 

przedstawili oni swoje plany pracy na rok 2020 oraz kwestie związane z finansowaniem 

prowadzonej działalności. 

 

 

Wiceprezes Stowarzyszenia  MGLKS „GROM” Więcbork p. Anna Łańska – Klub złożył 

do burmistrza Więcborka cztery wnioski dotyczące organizacji imprez w roku 2020.  Budżet 

klubu wynosi ok. 170.000,00 zł przy pozyskiwaniu środków z Ministerstwa Sportu, Urzędu 

Marszałkowskiego, burmistrza Więcborka oraz środków zebranych od sponsorów  

i z wynajmu obiektów. Od Burmistrza pozyskano kwotę 109.000,00 zł; z Urzędu 

Marszałkowskiego w ramach „współzawodnictwa dzieci i młodzieży” pozyskiwana jest 

kwota 7.040,00 zł + 1.000,00 zł wkładu Klubu; w ubiegłym roku z drugiego rozdania,  

z Ministerstwa Sportu wpłynęło 15.000,00 zł, w tym roku do 15 marca trwa termin na 

składanie wniosków i liczy się na to, że  rozstrzygniecie złożonego wniosku będzie również 

pozytywne /wkład własny wynosi w tym przypadku 2.000,00 zł/. W skład Klubu wchodzi 

siedem drużyn piłkarskich, sekcja podnoszenia ciężarów, sekcja brydżowa, sekcja szachowa 

oraz od ubiegłego roku w barwach klubu startuje biegacz. Do Burmistrza złożono również 

wniosek o środki na organizację VI Turnieju w podrzucie o Puchar Burmistrza – 

wnioskowano o kwotę 3.000,00 zł , otrzymano 2.400,00 zł + kwota wkładu w własnego 

5.000,00 zł. kolejny wniosek dotyczył organizacji „Biegu Wiosny” tu pula środków od 

Burmistrza wynosi 6.700,00 zł / impreza organizowana w ramach profilaktyki uzależnień/. 
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Ostatni wniosek dotyczył organizacji Turnieju „Zakończenie Ogólnopolskiej Dziecięcej Ligii 

Tanecznej”, które odbędzie się w Więcborku w miesiącu czerwcu. Wnioskowana kwota 

10.350,00 zł, pozyskana kwota -7.500,00 zł.. Koszt całkowity tej imprezy, to kwota 30.000,00 

zł. 

 

Stowarzyszenie „Klinika Jeździecka”, Milena Błaszkiewicz -  w roku 2020 stowarzyszenie 

złożyło wnioski na organizacje zawodów jeździeckich w Sypniewie wnioskowana kwota 

13.000,00 zł, pozyskana kwota 2.400,00 zł oraz na zajęcia jeździeckie dla dzieci – kwota 

wnioskowana 17.600,00 zł, przyznana kwota to 4.000,00 zł. zawody w Sypniewie 

zaplanowane są na ostatnią niedzielę kwietnia , natomiast zajęcia dla dzieci będą realizowane 

prawdopodobnie od kwietnia do października. Niewiadoma wynika z faktu, że organizacja 

będzie musiała znacznie ograniczyć budżet z uwagi na małe kwoty pozyskane na prowadzoną 

działalność.  Dodatkowo wnioski o dodatkowe środki na zajęcia dla dzieci złożono do 

Funduszu Inicjatyw Obywatelskich na kwotę 120.000,00 zł /rozstrzygnięcie koniec marca br./ 

i PROW na kwotę 80.000,00 zł /rozstrzygnięcie prawdopodobnie w czerwcu br./. 

 

TKKF ‘WODNIK”, p. Piotr Kriese – działalność statutowa opiera się na startach  

w biegach, triathlonach oraz rajdach rowerowych. Finansowanie odbywa się z prywatnych 

środków zawodników. Imprezą, która jest dofinansowywana z budżetu gminy Więcbork jest 

„Bieg Pamięci”. Wniosek na ta imprezę złożono na kwotę 13.000,00 zł, pozyskano 10.000,00 

zł. W ubiegłym roku budżet tej imprezy wyniósł 18.000,00 zł, oznacza to, że pozostała kwota 

pozyskiwana jest od sponsorów. W biegu tym organizowanym od kilku lat startuje ponad 

setka uczestników /limit 200 uczestników/ z czego pięćdziesięciu stanowią mieszkańcy gminy 

Więcbork. Jeżeli w bieżącym roku uda się dojść do porozumienia ze sponsorami bieg 

poprowadzony zostanie na poziomie ubiegłorocznego, gdyż gros kwoty  przeznaczona jest na 

nagrody, medale i pomiar czasu. 

 

Więcborski Klub Motorowy, p. Szymon Grzegorczyk – klub składa do gminy wnioski na 

prowadzenie działalności oraz organizację imprez. W roku 2020 Klub chciałby zorganizować 

dwie imprezy: Mistrzostwa Strefy Północnej i w miesiącu wrześniu Mistrzostwa Polski  

w Motocrossie. Są to imprezy bardzo drogie wymagające sporo środków własnych. Środki 

pozyskiwane są od sponsorów. Ubiegłoroczna impreza „Mistrzostwa Polski” zamknęła się  

w kwocie 60.000,00 zł. Dofinansowanie pozyskiwane z Gminy Więcbork jest na poziomie 

12.000,00 zł, reszta pochodzi z innych źródeł tj. środków własnych, od sponsorów,  

z wpisowego zawodników oraz dofinansowania z Polskiego Związku Motorowego. 

Mistrzostwa Strefy północnej – impreza jednodniowa, której koszt zamyka się w granicach 

30.000,00 zł. na ta imprezę klub nie pozyskuje dofinansowania z gminy, a od sponsorów  

i wkładu własnego zawodników. Obiekt toru utrzymywany jest przez Klub., który też go 

rozbudowuje i stara się, by spełniał on wymogi pozwalające na odbywanie zawodów.  

W ubiegłym roku udało się pozyskać na trzy lata homologację, dokonano przebudowy toru 

motocrossowego, tor został wydłużony i ogrodzony. Wykonano nowe pola startowe  

i dokończono inwestycję związaną z montażem maszyny startowej. Zawodnicy klubu biorą 

udział w zawodach średnio w liczbie 20: w klasie Junior 8, 7 w Klasie Senior. W ubiegłym 

roku w klasie MX Junior udało się zając II miejsce i uzyskać tytuł Wicemistrza Polski  

w Klasie MX85 i IV miejsce w Klasie MX85. Zdobyto również Puchar Polski w Klasie 

MX85 i III miejsce w Klasie MX85. Koszty wyjazdów na zawody stanowi wkład własny 

zawodników, natomiast pozyskiwane środki wykorzystywane są na utrzymanie  

i przygotowanie torów do treningów oraz na utrzymanie i przygotowanie zaplecza socjalnego. 

Klub finansuje wykup licencji, średni koszt to 400,00 zł  licencja podstawowa, a 800,00 zł 

licencja międzynarodowa.  
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Przewodnicząca RM zapytała, czy Klub WKM sam utrzymuje obiekt, ale z tego, co pamięta 

Rada przyjmowała w zmianach w budżecie zapis o zakupie maszyny startowej. 

 

Mówiłem, że przy wsparciu Gminy - stwierdził p. Grzegorczyk. 

 

Przewodnicząca RM sprostowała, że tak naprawdę WKM ta maszynę startową pozyskał 

dzięki wsparciu Urzędu Marszałkowskiego i środkom Gminy Więcbork. 

 

Maszyna została pozyskana w 2018 roku, natomiast w poprzednim roku Klub wykonał 

specjalne wybetonowane pola startowe. Maszyna była wspólną inwestycją tj. kwota 

10.000,00 zł pozyskana została z Urzędu Marszałkowskiego, 9.000,00 zł przeznaczył na nią 

Klub i 3.000,00 zł zabezpieczyła Gmina Więcbork – mówił p. Grzegorczyk. 

 

Przewodnicząca RM zapytała także dlaczego Klub na organizacje tak dużej imprezy, jak 

Mistrzostwa Polski nie ubiega się o dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego? 

 

W ubiegłym roku Klub nie występował o takie środki, bo z uwagi na prowadzone na torze 

prace nie organizował Mistrzostw Polski. Generalnie jednak o takie środki na ww. imprezę 

wnioskuje do Marszałka – mówił p. Grzegorczyk. 

 

Stowarzyszenie „Kierunek Wiecbork”, p. Ludmiła Piekałkiewicz-Geruzel – w roku 2020 

podobnie, jak w roku ubiegłym Stowarzyszenie będzie realizowało trzy sztandarowe 

działania. Pierwszym z nich będzie przedstawienie teatralne realizowane w ramach VII 

Parady Postaci Bajkowych, na które pozyskano dotację z Gminy. W tym roku zmieniono 

nieco formułę, poprzednio wynajmowano jakiś spektakl teatralny i sprowadzano grupy 

teatralne z zewnątrz. W tym roku postanowiono zainwestować w lokalną młodzież  i we 

współpracy z Kółkiem Teatralnym działającym przy Liceum Ogólnokształcącym  

w Więcborku zostanie przeprowadzony cykl warsztatów dla młodzieży podczas których, 

przygotuje ona spektakl teatralny dla dzieci i zaprezentuje go 1 czerwca na Placu Jana Pawła 

II w Więcborku. To przedsięwzięcie realizowane jest we współpracy z Urzędem Miejskim, 

Miejsko-Gminną Biblioteką Publiczną w Więcborku i Klubem Wolontariuszy „AMICUS”  

działającym przy LO i CKZIU w Więcborku. Drugim wydarzeniem jest organizacja wspólnie 

z Środowiskowym Domem Samopomocy w Więcborku jest Festiwal Piosenki Turystycznej 

dla osób niepełnosprawnych. Ta impreza zaplanowana jest na 17 czerwca 2020r. Kolejnym 

wydarzeniem, w którym współuczestniczy Stowarzyszenie jest Jarmark Mikołajkowy, który 

stara się uświetnić o atrakcje przygotowane dla najmłodszych. 

 

Stowarzyszenie „Nasz Jastrzębiec”, p. Edyta Szyperska – Stowarzyszenie dopiero 

rozpoczyna swoją działalność i nie ma na tym polu dużego doświadczenia. Głównym celem 

działania jest poprawa infrastruktury sołectwa Jastrzębiec, rozwój kulturalny i odnowa dóbr 

kultury. Dzięki dofinansowaniu uzyskanemu od Burmistrza Więcborka /wnioskowano 

12.500,00 zł – pozyskano 2.400,00 zł/  zorganizowany zostanie festyn dla mieszkańców. 

 

Chór „LUTNIA”, p. Karol Szmidt -  Stowarzyszenie obecnie zrzesza 34 osoby. Przez cały 

rok systematycznie dwa razy w tygodniu odbywają się spotkania – próby. W związku  

z realizacją wspólnego z Gminą Więcbork Projektu 15 sierpnia 2020r. odbędzie się koncert 

dla mieszkańców Więcborka. Na to przedsięwzięcie Organizacja pozyskała dofinansowanie  

z Gminy w kwocie 2.000,00 zł. kwota ta zostanie wydatkowana na zakup koszulek z logo 

Stowarzyszenia. Głównymi celami na rok 2020 są dwie trasy koncertowe tj. 26-30 czerwca 
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Chór wyjeżdża do Niemiec, gdzie odbędzie dwa koncerty i trasa koncertowa zaplanowana  

w dniach 11-13 lipca Bydgoszcz-Kalwaria Zebrzydowska–Kraków Łagiewniki-Częstochowa. 

W trakcie tej drugiej trasy Chór zaśpiewa między innymi podczas mszy św. w Bazylice 

Bożego Miłosierdzia w Krakowskich Łagiewnikach /transmisja dostępna będzie w niedzielę 

w TVP program I godz. 7:00/. Jak co roku planowane są wyjazdy na festiwale chóralne, gdzie 

współzawodnictwo sprzyja podnoszeniu poziomu.  Poza tym Chór uświetniać będzie większe 

święta i przygotuje wystawę z okazji 100-lecia Chóru. 

 

„Kultura w Szczerym Polu”, p. Mariusz Krasowski – Organizacja powstała niedawno, 

więc jest na etapie rozwijania działalności. Nie ma wielu przedsięwzięć na koncie, 

aczkolwiek stara się, by co roku na terenie sołectwa Dorotowo-Wymysłowo zorganizować 

jakieś przedstawienie teatralne. W tym roku udało się Organizacji pozyskać dofinansowanie 

w kwocie 1.100,00 zł od Burmistrza Więcborka, dzięki czemu przedstawienie będzie można 

przygotować profesjonalnie. Oprócz tego starają się rozwijać inne aktywności i tak np. w roku 

2019 prowadzono warsztaty filmowe dzięki dofinansowaniu z ASOS , w Ośrodku Kultury.  

W bieżącym roku również złożono wniosek, zatem warsztaty będą kontynuowane. Poza tym 

złożono również inne wnioski na dofinansowania, ale jakie będą rozstrzygnięcia trudno w tej 

chwili powiedzieć. Więcej będzie wiadomo pod koniec marca br.  

 

Stowarzyszenie „Aktywnych Społecznie”, p. Anna Cybulska – W roku 2020 

Stowarzyszenie na pewno będzie organizowało „Piknik Przyjaźni” dla osób  

z niepełnosprawnością i na tą imprezę otrzymano dofinansowanie od Burmistrza Więcborka 

w kwocie 3.000,00 zł. Przy tej też okazji p. Cybulska podziękowała za uwzględnienie przez 

Burmistrza wniosku o zwiększenie środków na działania przeznaczone na rzecz osób 

niepełnosprawnych. Jak co roku zamierza się kontynuować zajęcia Nordic Walking dla 

seniorów, na co również otrzymano dotację. Organizacja zamierza stratować w „Małym 

FIO”, jako grupa nieformalna na organizację działań skierowanych do seniorów. Niewiadoma 

jest w tej chwili wolontariat europejski. Pierwszym powodem jest konieczność przejścia 

dwóch akredytacji: pierwsza łatwa związana z Unią Europejską, druga trudna związana  

z Ministerstwem. Od tego roku chcąc gościć u siebie osobę spoza UE należy przejść również 

akredytację Ministerialną, ale póki co nie wiadomo, jak ma ona wyglądać. W planach ponadto 

organizacja biegu WOSP oraz współudział w akcjach cyklicznych tj. w Jarmarku 

Mikołajkowym, imprezy Stowarzyszenia „Niebiesko Mi” działających na rzecz osób  

z zespołem Aspergera i Autyzmu. 

 

Koło Pszczelarzy w Więcborku, p. Zbigniew Chmielewski – organizacja postawiła na 

prowadzenie szeroko pojętej edukacji wśród dzieci i młodzieży w tematyce dotyczącej 

pszczół i ich znaczenia w przyrodzie, która odbywa się w szkołach i przedszkolach.  

W ramach tej edukacji zapraszano dzieci i młodzież 20 maja z okazji Dnia Pszczoły do 

Pasieki gdzie odbywały się prelekcje tematyczne. Również w sierpniu obchodzone jest  

Wielkie Święto Pszczół przypadające na 8 sierpnia, które w ubiegłym roku z uwagi na 

gwałtowne załamanie pogody zostało włączone w kalendarz imprez Dni Więcborka. Również 

w roku bieżącym planowane jest zorganizowanie w sierpniu takiej imprezy. Będąc przy głosie 

Pan Prezes podziękował Burmistrzowi Więcborka za przyczynienie się do zakupu namiotu 

wystawowego dla Koła. Będąc przy głosie Prezes podziękował za współpracę Dyrektor 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku. 

 

Polski Związek Emerytów, Rencistów i Inwalidów Zarząd Koła w Więcborku, p. Zofia 

Najdowska – Organizacja zrzesza dwustu członków. Główną imprezą organizowaną przez 

nią impreza jest „Wieczór Seniora”, który w roku 2020 będzie świętować ćwierćwiecze. Na tą 
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imprezę pozyskano dotację od Burmistrza Więcborka w wysokości 1.500,00 zł, ale na to 

przedsięwzięcie składa się wkład finansowy kilku podmiotów tj. Wójt Gminy Sośno, 

Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie oraz sponsorzy. Bez ww. to spotkanie liczące ok. 280 

osób z dwóch gmin nie mogłoby dojść do skutku. Poza tym co miesiąc odbywa się jakieś 

spotkanie. Dwa z tych spotkań już się odbyło, najbliższe w marcu i na tym spotkaniu pojawi 

się zaproszony przez Stowarzyszenie kabaret „Sanatorium” z Uniwersytetu III Wieku  

z Tucholi działający przy Wyższej Szkole Gospodarki i Zarządzania Środowiskiem. Spektakl 

będzie dostępny bez opłat dla całej społeczności senioralnej w Więcborku, na sali 

udostępnionej przez Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury w Więcborku. W większości 

finansowanie odbywa się ze składek członkowskich przy wsparciu Urzędu Miejskiego, Rady 

Miejskiej w Więcborku oraz Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku. 

Dużym wsparciem są również: Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury w Więcborku i szkoły 

podstawowe  - głównie SP Nr 1. PZERiI dziękuje za nowe biuro. Związek jest aktualnie  

w fazie przeprowadzki do nowego lokum. 

 

Klub Sportowy „FIREMANN” Pęperzyn-Zabartowo, p. Ireneusz Balcer – klub postał  

z połączenia dwóch klubów: z Zabartowa i Pęperzyna. Posiadają  i utrzymują dwa boiska: 

jedno w Zabartowie, drugie w Pęperzynie i jest to główne boisko z uwagi na fakt, że 

większość piłkarzy drużyny pochodzi z tej miejscowości. Boiska są co roku wałowane, jest 

nawożona trawa i na bieżąco przycinana. W ubiegłym roku klub był na wysokiej pozycji  

w tabeli jesiennych rozgrywek, dopiero w ostatnich meczach spadł na V miejsce. W okresie 

zimowym zawodnicy trenują na hali w Wąwelnie, której wynajem opłacany jest ze środków 

własnych. Rozpoczęto już treningi i sparingi na „ORLIKU” w Więcborku. W roku 2017  

i 2018r. Klub pozyskał dofinansowanie z Gminy Więcbork w wysokości 3.000,00 zł, które  

w większości przeznaczono na utrzymanie boiska, zakup strojów sportowych i zakup sprzętu 

sportowego. W roku 2019 Klub nie występował o środki, natomiast w 2020r. wnioskowano  

o kwotę 5.200,00 zł , ale nie ma informacji co do pozyskanej kwoty. Część środków Klub 

pozyskuje również z funduszu sołeckiego Sołectwa Zabartowo. 

 

Związku Kombatantów RP i Byłych Więźniów Politycznych w Więcborku, p. Józef 

Białkowski – Koło liczy 43 osoby i w większości są to osoby w słusznym wieku. W miarę 

możliwości członkowie spotykają się i uczestniczą w uroczystościach organizowanych przez 

Gminę Więcbork w formie delegacji sztandarowej. Spotykają się tez z okazji Dnia 

Kombatanta oraz spotkania parkowe w plenerze – ostatnio odbyło się ono w Sypniewie. 

Obecnie podobnie, jak PZERiI, Koło jest w trakcie przeprowadzki do nowego biura, którego 

mankamentem jest niestety położenie tzn.  mieści się ono na poziomie do którego trzeba 

dostać się po schodach, a to stanowi poważne utrudnienie dla jego członków. Jeżeli chodzi 

zaś o sekcję szachową prowadzoną przez p. Białkowskiego, to obecnie liczy ona ośmiu 

zawodników. Sekcja gra w IV lidze i jest na półmetku tj. odbyły się już cztery mecze i jeszcze 

trzy pozostały do przeprowadzenia. Zajęcia odbywają się w piątki od godz. 16:00 – 18:00. 

Liczy, że po skończonych rozgrywkach w miesiącu kwietniu na zajęciach pojawią się również 

dzieci i młodzież. 

 

UKS „DWÓJKA”, p. Wojciech Janicki – w ramach dotacji pozyskanej z Urzędu 

Miejskiego Klub organizuje dla uczniów SP Nr 2 wyjazdy na basen, kręgle, do Parku 

trampolin oraz na łyżwy. Tym samym promują te sporty, których uprawianie nie jest dostępne 

na terenie gminy i powiatu. W imieniu Prezes Klubu i swoim podziękował za rozstrzygniecie 

konkursu ofert w roku bieżącym. 
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„Klub Biegacza – 366 Maratonów”, p. Ryszard Kałaczyński -  Klub działa od dwóch lat  

i chyba jako jedyny nie korzysta z dofinansowania z Urzędu Miejskiego. Promocja gminy, 

powiatu, czy samej Wituni skąd wywodzi się Klub odbywa się na całym świecie. Z tego 

klubu wywodzą się biegacze: p. K. B. i p. M. W. Organizacja nie ubiegała się  

o dofinansowanie z Gminy z prostej przyczyny. Według p. Kałaczyńskiego wszystkie 

imprezy sportowe, które się odbywają na terenie gminy, odbywają się o Puchar Burmistrza 

Więcborka. Według niego wszystkie te imprezy powinny być o profilu promocji gminy 

Więcbork bo są realizowane z pieniędzy gminnych nie pieniędzy Burmistrza. Dział Promocji 

Gminy Więcbork powstał w celu promocji gminy i powinien się interesować wszystkim co 

dzieje się na całym jej terenie. Stowarzyszenie, które reprezentuje, rozwija się bardzo prężnie, 

uzyskuje też środki z zewnątrz, ale Promocja się nim nie interesuje. Swego czasu mówiono  

o cyklicznych corocznych maratonach w Wituni, ale w ubiegłym roku sołectwo musiało 

zorganizować takowy samo. Po jego wywiadzie dla TVN na stronę Fan Klubu 

Stowarzyszenia weszło 5 tys. osób i to można nazwać promocją gminy bez dofinansowania  

z budżetu. Pytał, czy Promocja Gminy nie może „podać ręki” takiemu Stowarzyszeniu, jakim 

jest „Klub Biegacza”, tylko wymaga się złożenia specjalnego wniosku na dofinansowanie  

w określonym terminie i jeszcze potem rozliczenia się z tych środków. Uznał, że jeżeli 

stowarzyszenie tyle dobrego robi dla gminy, to Dział Promocji Gminy Więcbork, czy 

Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku powinni sami się do niego 

zwrócić z pytaniem o udzielenie wsparcia. Sam nie będzie chodzi i prosił w Gminie  

o jakiekolwiek pieniądze. Poza tym „korona z głowy nie spadnie” pani od Promocji  

w Gminie, kiedy przyjdzie do niego i się zapyta, czy Klubowi jest potrzebna pomoc  

w organizacji danej imprezy, a tych mają zaplanowanych sporo. Zastanawiał się dlaczego 

podobne spotkanie z organizacjami, jak to na posiedzeniu Komisji nie odbyło się przed 

„Balem Sportu”, żeby każdy mógł zgłosić swoją kandydaturę do rozdanych na nim 

wyróżnień. Jego zdaniem na wskazanej imprezie zabrakło p. M. W., która może poszczycić 

się sporymi sukcesami w Mistrzostwach Polski i Mistrzostwach Świata w biegach 

przełajowych. Z wyrazami uznania i podziwu wyraził się od działaniach Więcborskiego 

Klubu Motorowego i tego ile robią w kwestii promocji gminy Więcbork nie tylko w ramach 

pozyskanych z Gminy środków, ale też nakładem środków własnych. Pytał też, ile razy już 

biegacze i Rada Sołecka Wituni zwracali się do Burmistrza o oznakowanie trasy w Wituni  

i ich wniosek pozostał bez odzewu. Ile czasu trzeba się nad tym zastanawiać? Kończąc 

wystosował apel o podjęcie działań, które zapobiegną upadkowi chóru „LUTNIA”  

i Więcborskiej Orkiestry Dętej. 

 

Burmistrz Więcborka zabierając głos w pierwszej kolejności podziękował przedstawicielom 

wszystkich organizacji i stowarzyszeń za ich zaangażowanie i różnego typu działania 

podejmowane na rzecz lokalnej społeczności. Należy mieć świadomość, że środki którymi 

dysponuje Gmina w ramach ogłaszanego konkursu, stanowią wsparcie dla działań 

podejmowanych przez organizacje i stowarzyszenia nie ich źródło finansowania. 

Niejednokrotnie organizacja jakiejś imprezy to kombinacja wielu źródeł finansowania. 

Konkurs ofert ogłaszany przez Burmistrza Więcborka, bo tak formułuje to ustawa  

z podkreśleniem wyrażenia „Konkursu ogłaszanego przez Burmistrza Więcborka”, do czego 

wątpliwości zgłosił przedmówca, stanowi jeden z elementów współfinansowania projektów 

Organizacji. W roku 2015 na działalność sportową, kulturalną, organizację imprez oraz zajęć 

dla dzieci i młodzieży na terenie gminy, przeznaczonych było 199.000,00 zł, w roku 2020 

mówimy już o kwocie 280.000,00 zł. Zatem, w miarę możliwości Gmina stara się tą kwotę 

zwiększać i na przestrzeni lat zmieniła się ona o ponad 40%. Nie jest to mało, ale ma 

świadomość tego, że gdyby zadysponowano kwotę 380.000,00 zł też byłoby tyle 

stowarzyszeń, żeby można ją było rozdysponować. Zadania własne Gminy to nie tylko ta 
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działka, ale wiele innych  obszarów aktywności na rzecz mieszkańców. Dziś spotykamy się 

jako organizacje i stowarzyszenia, innym razem występują Państwo, jako mieszkańcy 

zgłaszający konkretne postulaty które Gmina i Burmistrz musi podejmować. Odpowiadając 

bezpośrednio przedmówcy, Burmistrz stwierdził, że ubolewa nad faktem, że ten tak łatwo 

zapomniał o tym, co robiono wspólnie z Gminą Więcbork, kiedy on po prostu chciał tej 

współpracy, pomocy np. kiedy wspólnie z nim jechał promować jego książkę, kiedy  

w różnych miejscach i przy różnych okazjach podkreślał, że jest taka osoba w gminie 

Więcbork, która dokonała wyczynu, którego nikt do tej pory nie osiągnął. Ubolewa, że od 

pewnego momentu te rzeczy przestały mieć dla adwersarza znaczenie i to on podjął też 

decyzję o tym, że rocznicowe maratony rocznicowe nie będą współorganizowane z Gminą 

Więcbork i Burmistrzem Więcborka. Szanuje jego decyzję i nie zamierza na siłę pomagać 

tam, gdzie ktoś tego nie oczekuje i wyraźnie to podkreśla. Nie wydaję mu się również, że 

jakąkolwiek ujmą dla stowarzyszenia, czy organizacji jest składanie ofert w konkursie, który 

jest konkursem otwartym również dla Stowarzyszenia Klub Biegacza "366 Witunia". Jeżeli 

jednak Pan uważa, że nie będzie się z takiej dotacji rozliczał, ani o nią wnioskował, bo nie ma 

tu mowy o „proszeniu”, o te środki, to trudno się do tego w ogóle odnieść. Wystarczy złożyć 

ofertę bez używania słowa „proszę”, a komisja konkursowa, która powoływana jest 

Zarządzeniem Burmistrza, ocenia te oferty, proponuje rozstrzygnięcie, a Burmistrz podejmuje 

ostateczną decyzję. Osoba zajmująca się Promocją w Gminie Więcbork ma wiele  

przypisanych mu zadań. Gminy na dzień dzisiejszy nie stać na utworzenie etatu tylko dla 

osoby, która będzie na stałe przypisana tylko do współpracy z organizacjami 

i stowarzyszeniami, i będzie z nimi jeździć robić zdjęcia, reportaże itp. rzeczy. W większości 

przypadków stowarzyszenia kontaktują się z działem Promocji UM i przesyłają materiały, 

które zamieszczane są na stronie BIP Gminy Więcbork. Oczywiście konkurs ogłaszany jest 

przez Burmistrza, bo takie są zapisy ustawowe – tego się nie zmieni. Zapis ustawowy jest 

taki, nie inny, czy przedmówca się z tym zgadza, czy też nie. Nikt natomiast nie wymaga 

„hołdowania” „burmistrzowi”, co zdaje się jest sugerowane. Odnosi wrażenie, że 

przedmówca ma jakiś personalny uraz do Burmistrza Więcborka, nad czym ubolewa, bo on 

takiego urazu do niego nie żywi. Jeżeli chodzi o kwestię przyznawanych wyróżnień na Balu 

Sportu, to regulamin procedur w tym zakresie jest ogólnodostępny i jeżeli przedmówca ma 

przeświadczenie o tym, że w tym roku takie wyróżnienie za rok 2019 powinna otrzymać  

p. M. W., to należy zadań pytanie dlaczego, jako przedstawiciel Stowarzyszenia, takiego 

wniosku nie złożył. Wiele organizacji takie wnioski złożyło, również wniosek taki złożyła 

grupa mieszkańców, zatem nawet nie musi być to stowarzyszenie, wystarczy tylko chcieć. 

Burmistrz poprosił też obecnego na posiedzeniu Prezesa Chóru „LUTNIA” do informacji  

o zagrożeniu jego działalności – rozpadzie, rozwiązaniu. Ze swojej strony może powiedzieć, 

że współpraca Gminy z Chórem, czy Burmistrza z Chórem przebiega bardzo dobrze, więc 

dziwią go takie doniesienia. Jeżeli chodzi o Orkiestrę to też nie wie do końca o co chodzi  

i jakie są przesłanki wygłaszanych opinii. Gdyby pochodziły one z doniesień prasowych, to 

raczej skłaniałby przedmówcę do zasięgnięcia informacji u źródła. Orkiestra jest, funkcjonuje, 

ma nowego kapelmistrza. Poprzedni prowadzący ten Zespół w rozmowie z nim powiedział 

otwarcie, że  współpraca układała się dobrze ale on czuje się wypalony i nie chce się dłużej  

w to angażować. On ten wybór uszanował. Nowemu kapelmistrzowi i orkiestrze, która jest od 

nowa budowana, trzeba dać trochę czasu na zorganizowanie się. 

 

Radny Jan Antczak w imieniu radnych podziękował wszystkim organizacjom 

i stowarzyszeniom podziękował za angażowanie się w pracę społeczna na rzecz mieszkańców 

gminy Więcbork. Natomiast zwracając się do Prezesa Klubu Biegacza zapewnił go, że 

wszystkie organizacje pożytku publicznego są równe, wszystkie składają wnioski i dostają na 



16 
 

tej zasadzie dofinansowanie. Radni zdaja sobie sprawę, że tych środków nie jest dużo, ale 

cieszy ich to, iż organizacje robią coś dla tej gminy i jej mieszkańców. 

Burmistrz Więcborka nawiązał również do stwierdzenia użytego przez Prezesa Klubu 

Biegacza tj. że imprezy organizowane są o „Puchar Burmistrza. Zapytał ile jest takich imprez 

organizowanych – jedna, dwie, trzy? Jest to według niego kolejny nietrafiony argument.  

 

Prezes Stowarzyszenia Chór „LUTNIA” podał, że to w jakiej kondycji jest Chór 

przedstawił pokrótce w swojej wcześniejszej wypowiedzi i wspomniał również  

o dofinansowaniu uzyskanym z dotacji gminnej. Wnioskowano o kwotę 2.100 zł otrzymano 

kwotę 2.000,00 zł. za co serdecznie dziękuje. Nie widzi żadnego zagrożenia dla 

funkcjonowania stowarzyszenia, a współpraca z Gminą Więcbork układa się bardzo dobrze. 

 

Przewodnicząca RM mówiła, że bardzo jej przykro z tego powodu, iż trzy lata pracy 

Stowarzyszenia „Kierunek Więcbork” przy biegach p. Kałaczyński uważa za „nic”. Zarówno 

osoby pracujące w Stowarzyszeniu, jak i osoby prywatne, które angażowały się w jego 

działania zostały przez niego „zmieszane z błotem”, a ich praca nic dla niego nie znaczyła. 

Przez trzy lata maratony rocznicowe wyglądały, jak wyglądały właśnie dlatego, że w ich 

organizację zaangażowanych było tak dużo osób, które chciały mu pomagać. Po trzech latach 

te same osoby usłyszały, że on nie chce z nimi współpracować i nie chce ich pomocy, bo 

rzekomo przez jego osobę chcą sobie robić dodatkową promocję. Sposób w jaki  

p. Kałaczyński się wypowiedział, jest „policzkiem” dla osób, które mu pomagały przez te 

wszystkie lata, i które również są obecne na posiedzeniu. Jej osobiście jest bardzo przykro  

z tego powodu. 

 

Radny Andrzej Wenda uważał, że każda z osób reprezentujących stowarzyszenie, czy 

organizację robi to bardzo dobrze i godnie promuje poprzez swoją działalność gminę 

Więcbork zarówno w działaniu sportowym, kulturalnym, czy innym. Oczywiście Gmina nie 

dysponuje dużą ilością środków im dedykowanych, ale zapewnił, że jako radny będzie 

zabiegał o to, by było ich więcej. Przypisywanie mniejszych, czy większych laurów jest jego 

zdaniem nie na miejscu. Dziękował organizacjom, które czasem pomimo niewielkich 

środków, jakimi dysponują, robią dla gminy i swoich społeczności tak wiele.  

 

Radny Wojciech Janicki dołączył do podziękowań, złożonych przez przedmówcę,  

a nawiązując do wystąpienia p. Kałaczyńskiego mówił, że właściwie brak mu słów na to co 

usłyszał. Trudno mu to powiedzieć, ale wydaje mu się, że p. Kałaczyński „naprawdę wierzy 

w to co powiedział”. Dobrze, że ta wypowiedź jest nagrywana i jest możliwość jej 

późniejszego odtworzenia. Będzie możliwość stwierdzenia, że na wiele postawionych w tej 

wypowiedzi zarzutów pod adresem Gminy i Burmistrza wypowiadający sam sobie 

odpowiedział. Obserwując Burmistrza w trakcie wystąpienia p. Kałaczyńskiego myślał, że ten 

nie odniesie się do niego, bo cisza w tym przypadku byłaby najlepszym komentarzem 

wypowiedzianych słów. Uważał, że można winić Burmistrza mniej lub bardziej, ale nie 

można za wszystkie rzeczy które się nie udały – Gminy, Burmistrza i osób z nim 

współpracujących. Stwierdził, że na sali obrad nie było chyba osoby, która z niedowierzaniem 

przysłuchiwała się  wystąpieniu ww. jako były sportowiec i czynny społecznik, czuje się tą 

wypowiedzią obrażony. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka podziękował za wszystkie pozytywne słowa skierowane 

pod adresem Urzędu Miejskiego i Burmistrza. Gmina w miarę swoich możliwości zawsze 

starała się udzielać pomocy i wsparcia tym, którzy sie o to ubiegali. Gmina stara się też 

eksponować wszystkie działania wydarzenia realizowane przez stowarzyszenia i pomagać  
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w ich organizacji. Nie słyszał też, że któreś ze stowarzyszeń, które ubiegało się o wsparcie ze 

strony Gminy, takiej pomocy nie otrzymało. Jest to czasem nawet pomoc w formie 

przewiezienia stołów, krzeseł itp. Gmina nie oczekuje też w związku z tym, specjalnych 

podziękowań i dyplomów. Niemniej żeby pomóc, czy udzielić wsparcia trzeba o pewnych 

faktach i wydarzeniach, tym bardziej odbywających się poza gminą, mieć wiedzę, a skąd ma 

ją mieć Gmina jak nie od osób zainteresowanych. Z drugiej strony jeżeli ktoś oficjalnie 

deklaruje, że takiej pomocy Urzędu, Stowarzyszenia „Kierunek Więcbork”, czy Burmistrza 

nie chce, to dlaczego Burmistrz ma w podobnych wydarzeniach uczestniczyć i narażać się na 

ewentualne nieprzyjemności ze strony uczestników. W ustawie o samorządzie gminnym,  

o czym jako były radny zapewne p. Kałaczyński wie, że rada gminy jest ciałem 

uchwałodawczym, a burmistrz organem wykonawczym. Zatem Burmistrz dysponuje 

pieniędzmi, które rada przeznacza na określony cel i Burmistrz w swoim imieniu na te cele te 

środki przeznacza. Z Burmistrzem podpisywane są umowy, bo tak wynika z przepisów prawa. 

Stowarzyszenia nie mogą otrzymać dofinansowania wprost z budżetu gminy, tylko muszą 

uczestniczyć w otwartym konkursie ofert. Jest to przepis obowiązujący od kilku lat i nie da 

się go obejść. Gmina na inne rozwiązania sobie nie pozwoli, bo podlega w tym zakresie 

kontroli Regionalnej Izby Obrachunkowej. W wypowiedzi Prezesa Klubu cały czas 

przebrzmiewa „Ja, Ja, Ja”. Gmina działa dla dobra ogółu, całej społeczności lokalnej nie tylko 

dla „Jednostki”, robi wszystko, żeby wypromować gminę Więcbork. Po to się robi turnieje  

w Więcborku o  Puchar Burmistrza, po to WKM robi swoje zawody w Więcborku nie np.  

w Człuchowie, by móc promować gminę Więcbork, bo to do nas wówczas przyjeżdżają 

ludzie z zewnątrz i w ten sposób gmina może się promować. Nie stać Gminy natomiast, by 

wystawiać się na EXPO, na stoisku za 25.000,00 zł. działania podejmuje się w granicach 

kosztów, na jakie stać budżet Gminy Więcbork w tym określonym zakresie. Jeżeli chodzi  

o wystąpienie p. Kałaczyńskiego w telewizji TVN, to nie promował on wówczas gminy 

Więcbork, tylko zaznaczył, że pochodzi z miejscowości Witunia położonej w powiecie 

sępoleńskim. 

 

Prezes Klubu Biegacza  twierdził, że nie przypomina sobie sytuacji, w której mówił, że nie 

potrzebuje pomocy Gminy w organizacji maratonów rocznicowych, czy że nie chce żeby 

Burmistrz organizował tą cykliczną imprezę. Pytał, czy Gmina teraz zamierza „zajmować się 

plotkami” 

 

Nie, to są Pana słowa, które padły w miejscowości Witunia – odparł Burmistrz Więcborka 

 

Prezes Klubu Biegacza  mówił również, że będąc radnym poprzedniej kadencji i członkiem 

Komisji Oświaty /…/ pamięta, że przez cały rok walczyli o reaktywację imprezy, jaką jest 

„Bal Sportu”. Natomiast według lokalnej gazety „WK”, to dzięki Burmistrzowi Więcborka 

ten „Bal” się odbył. Życzyłby sobie, żeby Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu  

i Spraw Społecznych złożyła sprostowanie i wskazał, że  wznowienie kolejnych edycji tej 

imprezy, było inicjatywą tej Komisji. 

 

Burmistrz Więcborka ubolewał  nad tym, co wydarzyło się na linii Gmina Więcbork –  

p. Ryszard Kałaczyński. Ten ostatni przekreślił wszystko to, co było dobre i z niewiadomych 

dla niego osobiście przyczyn nagle okazało się, że Urząd Miejski, pracownicy Urzędu  

i Promocji nic nie robią dla Jego osoby, nie promują Jego osoby i nie pamiętają o Jego osobie. 

Takie podejście jest bardzo przykre. Swego czasu wielokrotnie, kiedy mówił o swoich 

działaniach, mówił też że był z p. Kałaczyńskim tu, czy tam. Było to na tyle często 

przytaczane, że odbiorcy niejednokrotnie byli tym zmęczeni. On sam uważał, że tak właśnie 

powinien robić. Z kolei p. Kałaczyński w pewnym momencie stwierdził, że to nie miało 
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żadnego znaczenia i nie chce on też mieć z Gminą nic wspólnego. Nikogo do niczego nie 

zmusza, tak też było w tym przypadku.  Burmistrz przypomniał również, że wspomniana 

przez p. Kałaczyńskiego p. M. W. była w jego gabinecie, gdzie osobiście jej podziękował 

oraz pogratulował sukcesów i osiągnięć. Nie była ona tam, by promować Burmistrza, ale 

została zaproszona, żeby móc jej podziękować i pogratulować. Nadmienił, że wielu osobom 

w roku poprzednim i latach wcześniejszych w tan sposób gratulował i dziękował, za ich 

indywidualne wyniki i osiągnięcia, co stanowi jego wyraz wdzięczności oraz uznania dla  ich 

dokonań, nie okazję do promowania swojej osoby. Kończąc wypowiedź podziękował raz 

jeszcze przedstawicielom wszystkim organizacjom i stowarzyszeniom orz ich członkom za 

działalność określając ją mianem naprawdę Dobrej Roboty nie dla Burmistrza, ale dla 

mieszkańców gminy Więcbork. 

 

Radny Wojciech Janicki podsumował, że bardzo się cieszy, ze świadkami wszystkiego, co 

zostało powiedziane w trakcie spotkania, byli nie tylko radni, ale też przedstawiciele 

organizacji i stowarzyszeń. 

 

Prezes Stowarzyszenia „Kierunek Więcbork” mówiła, że p. Kalaczyński poprosił kiedyś  

o pomoc przy organizacji maratonu i stowarzyszenie nigdy mu tej pomocy nie odmówiło. 

Przez trzy lata biegi były organizowane przy współpracy tego Stowarzyszenia, były 

pozyskiwane środki zewnętrzne, były pisane na nie wnioski i były też robione ich rozliczenia. 

Podsumowując wypowiedź p. Kałczyńskiego poradziła, by ten wziął długopis do ręki, napisał 

wniosek , a potem go rozliczył, a wszystko będzie się kręciło samo.   

 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 

 

W sprawach różnych Przewodnicząca RM powróciła do wniosku Policji, jaki został 

przedstawiony na poprzednim posiedzeniu Komisji połączonych przez Komendanta 

Powiatowego Policji w Sępólnie Krajeńskim, który dotyczył współfinansowania zakupu 

samochodu przez Gminę Więcbork. Poinformowała, że w tej sprawie wpłynął oficjalny 

wniosek, w którym zwrócono się do Gminy Więcbork o wkład w wysokości 57.500,00 zł. w 

związku z powyższym Przewodnicząca prosiła o wyrażenie przez radnych opinii w tej 

sprawie. 

 

 

W wyniku dyskusji Radni zdecydowali o przesunięciu w czasie ostatecznej decyzji  

w przedmiotowej sprawie. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych 

 

/-/ Beata Kopta 


